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 Utdragsbestyrkande 

 
 

Plats  Kommunhuset, Lomma  
Tid Kl. 19.00-22.36 

 
 
 
 
 

 

Beslutande Ordinarie ledamöter 
Se bifogad närvarolista 
 

 

 

 Tjänstgörande ersättare 
Se bifogad närvarolista 
 

 

 

 Icke tjänstgörande ersättare 
Se bifogad närvarolista 
 
 
 
 

 

Övriga deltagare Maria Zingmark 
Christian Almström 

 
 
 
 

 

Sekreterare 
Informationstekniker 

Utses att justera Lennart Nilsson och Anna-Karin Davidsson 
Ersättare Malin Stern 
 

 

Justeringens plats 
och tid 

Lomma kommunhus, 2020-04-28 
Kl. 16.00-18.00 
 
 
 

Paragraf  
§24-§33 

Underskrifter Sekreterare   

  Maria Zingmark 
 Ordförande   

  Anders Berngarn 
 Justerande  

 
 

  Lennart Nilsson Anna-Karin Davidsson 
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ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Beslutande organ Kommunfullmäktige  

Sammanträdesdatum 2020-04-23   

Paragrafer §24-§33   

Datum när anslaget 
sätts upp 

2020-04-30 Datum när anslaget  
tas ned 

2020-05-22 

Förvaringsplats för  
protokollet 

Kommunhuset i Lomma   

 
Underskrift 

  

 Maria Zingmark 
Assistent 
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Närvarolista vid sammanträde med kommunfullmäktige i Lomma kommun 2020-04-23 
 

M Anders Berngarn ordf. 
  
Ordinarie ledamöter 
M 
M 
M 
M 
M 
M 
M 
M 
M 
M 
C 
C 
C 
L 
L 
L 
L 
KD 
S 
S 
S 
SD 
SD 
SD 
FB 
FB 
FB 
 

Robert Wenglén §§ 24-27, 29-33 
Carin Hansson 
Emma Köster 
Lennart Månsson 
Oscar Magnusson 
Ann Haluzova 
Richard Jerneborg 
Anders Olin 
Leif Lindblad 
Fredrik Axelsson 
Martha Henriksson Witt 
Lars-Göran Svensson 
Lena Svensson §§ 24-25, 27-33 
Sandra Pilemalm 
Gun Larsson 
Jonas Benke 
Mikael Pankko 
Anna-Karin Davidsson 
Per Bengtsson §§ 24, 26-33 
Malin Stern 
Lennart Nilsson 
Jimmy Ringström 
Anders Bergström 
Oscar Sedira 
Kristina Thored 
Staffan Åkerlind 
Fredrik Sverkersten 
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Tjänstgörande ersättare 
M 
M 
M 
M 
M 
M 
S 
S 
MP 
MP 
SD 
FB 
 

Charlotte Enocson, ersätter Sofia Forsgren Böhmer (M) 
Marie Nilsson, ersätter Jerry Ahlström (M) 
Peter Brobäck, ersätter Bert Larsson (M) 
Stefan Wojnicki Høgberg, ersätter Susanne Borgelius (M) 
Jonna Tingberg, ersätter Lena Wahlgren (M) 
Beatrice Palmgren, ersätter Jesper Wiman (M) 
Thomas Eneström, ersätter Lisa Bäck (S) 
Karin Everlund, ersätter Pia Johnson (S) 
Viveka Berger Pålsson, ersätter Ann-Marie Lundberg (MP) 
Ingrid Ascard, ersätter Louise Herslow (MP) 
Jonas Olsson, ersätter Jeanette Larson (SD) 
Jenny Morau, ersätter Kristian Lindsjö (FB) 

Icke tjänstgörande ersättare 
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KF § 24   KS KF/2020:3 - 002 
 
 

Meddelanden 

 
a) Länsstyrelsens beslut avseende ny ledamot/ersättare i kommunfullmäktige 

efter Anne Wilhelmsson (S) 
 

b) Motion, inkommen 2020-04-21, från Per Bengtsson (S) angående inrättande 
av fritidsbank i Lomma kommun 
 
Sekreteraren meddelar att motionen är remitterad till kommunstyrelsen för 
yttrande. 

 
c) Motion, inkommen 2020-04-22, från Kristina Thored (FB) angående revidering 

av regler för arvode till förtroendevalda i Lomma kommun 
 
Sekreteraren meddelar att motionen är remitterad till kommunstyrelsen för 
yttrande. 

 
______________________ 
 
Sändlista: 
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KF § 25   KS KF/2020:86 - 113 
 
 

Avsägelse från Lisa Bäck (S) avseende uppdrag som ersättare i 
kommunalförbundet SYDARKIVERA förbundsfullmäktige samt 
fyllnadsval med anledning härav 

 
Ärendebeskrivning 
Lisa Bäck (S) har inkommit till kommunfullmäktige med anhållande om godkännande av 
avsägelse avseende uppdraget som ersättare i kommunalförbundet SYDARKIVERA 
förbundsfullmäktige. 
 
Kommunfullmäktige beslutar följande: 
‒ Kommunfullmäktige beslutar enhälligt att ärendet får behandlas vid dagens 

sammanträde trots att det inte har beretts av kommunfullmäktiges valberedning. 
‒ Lisa Bäck avsägelse som ersättare i kommunalförbundet SYDARKIVERA 

förbundsfullmäktige godkännes. 
‒ Till ersättare i kommunalförbundet SYDARKIVERA förbundsfullmäktige efter Lisa 

Bäck (S) väljs Per Bengtsson (S). 
 
Jäv 
Med anledning av jäv har Per Bengtsson (S) inte deltagit i ärendets handläggning. 
 
______________________ 
 
Sändlista: 
Per Bengtsson 
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KF § 26   KS KF/2020:109 - 113 
 
 

Val av ytterligare 5 nämndemän i Lunds tingsrätt för innevarande 
mandatperiod (till och med 2023-12-31) 

 
Ärendebeskrivning 
Lunds tingsrätt har i skrivelse dateras 2020-04-02 och 2020-04-07 anmält önskemål om att 
kommunfullmäktige i Lomma kommun skyndsamt utser ytterligare 5 nämndemän för 
innevarande mandatperiod, det vill säga till och med 2023-12-31. Detta för att tingsrätten 
har valt att återkalla kallelserna för de nämndemän som är över 70 år. Återkallelsen gäller 
så länge Folkhälsomyndighetens rekommendation, om att personer över 70 år inte ska 
vistas på platser där människor samlas, består. 
 
Kommunfullmäktige beslutar följande: 
‒ Kommunfullmäktige beslutar enhälligt att ärendet får behandlas vid dagens 

sammanträde trots att det inte har beretts av kommunfullmäktiges valberedning. 
‒ Till nämndemän i Lunds tingsrätt för tiden till och med 2023-12-13 väljs följande 

personer: 
Patric Bystedt (M) 
Anna Ericson (M) 
Kevin Nyström (M) 
Lena Svensson (C) 
Maria Lönegård (S) 

 
Jäv 
Med anledning av jäv har Lena Svensson (C) inte deltagit i ärendets handläggning. 
 
______________________ 
 
Sändlista: 
De valda 
Lunds tingsrätt 
Troman 
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KF § 27   KS KF/2020:42 - 042 
 
 

Årsredovisning med koncernredovisning (sammanställd redovisning) för 
år 2019 samt revisionsberättelse, avsättande till 
resultatutjämningsreserv samt hantering av ackumulerat underskott i 
VA-verksamheten. Tillika fråga om ansvarsfrihet. 

 
Ärendebeskrivning 
Ekonomiavdelningen har upprättat årsredovisning för Lomma kommun år 2019. I 
årsredovisningen redovisas driftbudgeten på den anslagsnivå som respektive KF-
verksamhet är ansvarig för inför kommunfullmäktige. Samtliga investeringsprojekt 
redovisas i sin helhet.   
 
I årsredovisningen ingår också en sammanställd redovisning för koncernen Lomma 
kommun. Denna visar förutom kommunen även intressen i hel- och delägda bolag som 
vart och ett har betydande inflytande eller särskild betydelse för kommunens verksamhet 
eller ekonomi.  
 
Kommunfullmäktige fastställde 2013-06-13, § 51, ett regelverk för hantering av 
resultatutjämningsreserv. Enligt regelverket är det möjligt att reservera 3,4 mkr av 2019 
års resultat efter balanskravsjusteringar, 54,7 mnkr, som överstiger två procent av 
skatteintäkter, generella statsbidrag och kommunalekonomisk utjämning, dock högst fyra 
procent av summan av skatteintäkter, generella statsbidrag och utjämning. Efter denna 
avsättning kommer reserven att uppgå till 55,7 mnkr. 
 
Ärendet har behandlats vid kommunstyrelsen 2020-03-25, § 22. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsen 2020-03-25 § 22 
‒ Skrivelse 2020-03-06 från ekonomichefen 
‒ Årsredovisning 2019, Lomma kommun 

 
Kommunfullmäktiges handläggning 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde lämnar kommunstyrelsens ordförande Robert 
Wenglén (M) en redogörelse avseende årsresultatet, viktiga händelser under det gångna 
året samt måluppfyllelser. 
 
Kommunfullmäktiges ordförande Anders Berngarn (M) läser upp revisionens slutsatser. 
 
Därefter lämnar Per Bengtsson (S) en redogörelse för socialdemokraternas syn på 
årsredovisningen samt måluppfyllelser för år 2019. 
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KF § 27 (forts.)   KS KF/2020:42 - 042 
 
 
Överläggning 
Robert Wenglén (M), Per Bengtsson (S), Kristina Thored (FB), Ingrid Ascard (MP), Fredrik 
Axelsson (M), Sandra Pilemalm (L), Emma Köster (M), Lennart Månsson (M) och Martha 
Henriksson Witt (C) yrkar att kommunfullmäktige ska besluta att godkänna den 
föreliggande årsredovisningen med koncernredovisning för år 2019 samt att besluta att 
avsätta 3,4 mnkr till resultatutjämningsreserven. 
 
I ärendet yttrar sig jämväl Jimmy Ringström (SD), Thomas Eneström (S), Lennart Nilsson (S) 
och Anders Olin (M). 
 
Kommunfullmäktige beslutar följande: 
‒ Årsredovisningen med koncernredovisning för år 2019 godkänns och läggs till 

handlingarna. 
‒ Kommunstyrelsen och övriga nämnder samt enskilda förtroendevalda i dessa 

organ beviljas ansvarsfrihet för år 2019. Styrelsen och nämnderna har bedrivit 
verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt. 

‒ Kommunfullmäktige beslutar att avsätta 3,4 mnkr till resultatutjämningsreserven. 
 
______________________ 
 
Sändlista: 
Samtliga nämnder 
Samtliga förvaltningar 
Revisorerna 
Ekonomi 
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KF § 28   KS KF/2020:39 - 042 
 
 

Redovisning av bokslut för Bertil Kyhlbergs stiftelse för patienter på 
Gustaf V Jubileumsklinik vid lasarettet i Lund, förvaltad av Lomma 
kommun 

 
Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen har under § 69/99 uppdragit åt ekonomiavdelningen att årligen 
inkomma till kommunfullmäktige med en sammanställning av räkenskaperna för de 
stiftelser som förvaltas av Lomma kommun. 
 
Föreligger redovisning av bokslut för år 2019 för Bertil Kyhlbergs stiftelse för patienter 
på Gustav V Jubileumsklinik vid lasarettet i Lund. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsen 2020-03-25, § 19. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsen 2020-03-25 § 19 
‒ Bertil Kyhlbergs stiftelse för patienter på Gustaf V Jubileumsklinik vid lasarettet i 

Lund, Förvaltningsberättelse daterad 2020-02-12 
‒ Balansrapport, räkenskapsåret 2019-01-01 - 2019-12-31 
‒ Resultatrapport, räkenskapsåret 2019-01-01- 2019-12-31 
‒ Revisionsberättelse till förvaltaren för Bertil Kyhlbergs stiftelse för patienter på 

Gustaf V Jubileumsklinik, daterad 2020-02-11 
 
Kommunfullmäktiges handläggning 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde lämnar kultur- och fritidsnämndens ordförande 
Carin Hansson (M) en redogörelse. 
 
Överläggning 
Carin Hansson (M) yrkar att kommunfullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag i ärendet. 
 
Kommunfullmäktige beslutar följande: 
‒ Redovisning avseende bokslut för år 2019 för Bertil Kyhlbergs stiftelse för 

patienter på Gustav V Jubileumsklinik vid lasarettet i Lund läggs till handlingarna. 
 
Jäv 
Med anledning av jäv har Robert Wenglén (M) inte deltagit i ärendets handläggning. 
______________________ 
Sändlista: 
Ekonomi
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KF § 29   KS KF/2020:59 - 042 
 
 

Justering av planerade investeringsutgifter från 2019 till 2020 

 
Ärendebeskrivning 
Enligt Regler för budgetering, redovisning och uppföljning av investeringar kan ett enskilt 
års avvikelse, jämfört med det planerade betalningsflödet regleras till nästkommande år. I 
samband med årsredovisningen behandlar kommunfullmäktige ett ärende där 
betalningsflödet för det innevarande årets budget fastställs. En översiktlig genomgång av 
investeringsprojekten görs inför kommunfullmäktiges beslut. Revideringen avser en 
anpassning till genomförandetidpunkten och betalningstillfällena.  
 
Detta innebär att kvarstående positiva och negativa budgetavvikelser avseende ännu inte 
slutredovisade större projekt (angivna med totalutgift i den av kommunfullmäktige 
fastställda budgeten) överförs till nästkommande år för att justera planerat 
betalningsflöde. Kommande år, då de större projekten avslutats, ska slutredovisning göras 
till kommunfullmäktige, innefattande bland annat en analys av väsentliga avvikelser 
jämfört med den kalkyl som varit beslutsunderlag för projektet.   
 
Vidare innebär det att projekt med årsanslag (det vill säga projekt där inte totalutgift 
angivits i budgeten) avslutas vid årsskiftet. Kvarstående medel överförs normalt sett inte 
till nästa år.  
 
Enligt kommunens bokslutsanvisningar ska tekniska nämnden upprätta ett särskilt ärende 
i frågan, vilket också har behandlats. Övriga nämnder behöver i normalfallet inte göra en 
särskild framställan och någon sådan har inte inkommit. 
 
Investeringsredovisning 2019 
Den positiva budgetavvikelsen i investeringsredovisningen uppgår till 45.818 tkr, det vill 
säga utbetalningarna blev betydligt lägre än planerat. Bland investeringarna finns ett stort 
antal pågående projekt där det finns behov av att justera de planerade utbetalningarna 
mellan åren. Det största sammantagna beloppet, 30.393 tkr, som justeras till år 2020 
avser tekniska nämndens projekt. Inom kommunstyrelsens förfogande avseende 
strategiska fastighetsförvärv kvarstår 12.900 tkr, ett årsanslag som föreslås att inte 
justeras till år 2020.  
 
Av sammanställningen i skrivelse 2020-03-04 från ekonomichefen och budgetekonomen, 
framgår vad som, utifrån den ackumulerade avvikelsen, föreslås ska justeras till 
nästkommande år inklusive ekonomiavdelningens bedömning med eventuella 
kommentarer eller förslag till särskilda beslut. 
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KF § 29 (forts.)   KS KF/2020:59 - 042 
 
 
Ekonomichefen och budgetekonomen föreslår att planerade investeringsutgifter om 
32.563 tkr justeras från år 2019 till år 2020 i enlighet med av fullmäktige fastställda regler 
och enligt särskilda beslut. Justerade belopp ska finansieras med utökad upplåning. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsen 2020-03-25, § 20. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsen 2020-03-25 § 20 
‒ Skrivelse 2020-03-04 från ekonomiavdelningen 
‒ Bilaga: Förslag till justering av planerade investeringsutgifter från 2019 till 2020   
‒ Protokoll från tekniska nämnden 2020-02-24 § 16 
‒ Skrivelse 2020-02-04 från samhällsbyggnadsförvaltningen 
 
Kommunfullmäktiges handläggning 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde lämnar tekniska nämndens ordförande Lennart 
Månsson (M) en redogörelse. 
 
Överläggning 
Lennart Månsson (M) yrkar att kommunfullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag i ärendet. 
 
Kommunfullmäktige beslutar följande: 
‒ Planerade investeringsutgifter om 32.563 tkr justeras från år 2019 till år 2020 i 

enlighet med bilaga. Justerade belopp ska finansieras med utökad upplåning. 
 
./. Bilaga 
 

______________________ 
 
Sändlista: 
Ekonomi 
Tekniska nämnden 
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KF § 30   KS KF/2019:301 - 530 
 
 

Tilldelning av medel för ombyggnad av hållplatser samt vändplats för 
linje 137 i Bjärred 

 
Ärendebeskrivning 
Under år 2019 kontaktade Skånetrafiken Lomma kommun för att informera om den 
ändring av körvägen för linje 137 som Skånetrafiken ville genomföra. I december 2020 
öppnar spårvägen i Lund och i och med det slutar regionbussarna att gå till 
Universitetssjukhuset så som de gör idag. Slutstation för bussarna blir därmed Lund 
Central, och där anser Skånetrafiken att det är för trångt för bussarna att kunna reglera tid 
och för förarna att kunna ta rast. Skånetrafiken vill därför ordna med reglering i andra 
änden av linjen, vilket för linje 137 innebär i Bjärred. I dag kör linje 137 en slinga inne i 
Bjärred och det finns därför alltid passagerare i bussen. Detta gör att föraren inte kan 
stanna för rast eller reglera tid. Skånetrafiken ville därför ändra bussens körväg och ta 
bort slingan så att bussen istället får en ändhållplats och kör samma väg in och ut ur 
samhället. Lomma kommun och Skånetrafiken har enats om en lösning som innebär att 
bussen kör i stort sett samma väg inne i Bjärred, men vänder vid en kommande vändplats 
vid Trädgårdsvägen. Där ska även finnas möjlighet för förarna att ta rast och reglera tid. 
Bussen kör sedan tillbaka samma väg som den kom. Vad gäller toalettbyggnad/vagn så 
anordnas och bekostas den av de som kör busstrafiken, vilket i dagsläget är Nobina. Dock 
kan kommunen behöva tillhandahålla infrastruktur för toalettbyggnaden.  
 
Förslag på ytterligare åtgärder för att öka bussens framkomlighet på Lundavägen hanteras 
i kommande budgetprocess. 
 
Ombyggnationer som kräver extra anslag 
Hållplatserna som idag finns längs Västanvägen i Bjärred är enkelsidiga eftersom bussen 
alltid kör åt samma håll. När bussen istället ska börja köra fram och tillbaka längs samma 
sträcka måste fyra hållplatser byggas om och bli dubbelsidiga. För att trafiksäkra 
hållplatserna behöver även upphöjda övergångsställen anläggas på tre platser i anslutning 
till hållplatserna. För att bussen ska kunna vända och köra tillbaka samma väg som den 
kom måste en vändplats anläggas. Detta byggs vid hållplats Trädgårdsvägen, i anslutning 
till det norra hållplatsläget.  
 
Medfinansiering 
Lomma kommun upphandlar och bygger hållplatserna och kommer söka pengar från 
Skånetrafiken för medfinansiering. Tekniska avdelningen beräknar den totala summan för 
att anlägga de fem åtgärderna till 5,5 miljoner kronor. Skånetrafiken har utlovat 75 
procents medfinansiering för de kostnader som uppstår för ombyggnationerna av 
hållplatserna samt anläggandet av vändslingan. Lomma kommun kommer söka 75  
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KF § 30 (forts.)   KS KF/2019:301 - 530 
 
 
procents medfinansiering från Skånetrafiken för 5 miljoner kronor. De upphöjda 
övergångsställena som är en del av ombyggnationen omfattas inte av medfinansieringen, 
vilket innebär att 0,5 miljoner kronor därför inte är bidragsberättigade. 
 
Förslag till beslut 
Planeringsavdelningen föreslår i skrivelse 2020-03-06 att kommunstyrelsen ska föreslå 
kommunfullmäktige besluta att tekniska avdelningen tilldelas 5,5 miljoner kronor i 
investeringsmedel för ombyggnad av fyra busshållplatser, tre upphöjda övergångsställen 
och en vändplats i Bjärred. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsen 2020-03-25, § 25. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsen 2020-03-25 § 25 
‒ Skrivelse från planeringsavdelningen 2019-03-06 
‒ Bilaga 1: Översikt över hållplatser och vändplats. 
‒ Bilaga 2: Objektkort 
‒ Bilaga 3: Driftkalkyl 
 
Kommunfullmäktiges handläggning 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde tekniska nämndens ordförande Lennart Månsson 
(M) en redogörelse. 
 
Överläggning 
Lennart Månsson (M) och Oscar Sedira (SD) yrkar att kommunfullmäktige ska besluta i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag i ärendet. 
 
I ärendet yttrar sig jämväl Ingrid Ascard (MP) och Kristina Thored (FB). 
 
Kommunfullmäktige beslutar följande: 
‒ Tekniska avdelningen tilldelas 5,5 miljoner kronor i investeringsmedel för 

ombyggnad av fyra busshållplatser, tre upphöjda övergångsställen och en 
vändplats i Bjärred. Finansiering sker genom ökad upplåning. 

 
______________________ 
 
Sändlista: 
Ekonomi 
Tekniska avdelningen 
PLG 
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KF § 31   KS KF/2020:98 - 042 
 
 

Utformning av KF-projekt 1712 Långa Bryggan i Bjärred 

 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beviljade tekniska nämnden investeringsmedel på 1,5 mnkr i budget 
2020 och 13 mnkr i plan för år 2021 avseende en ersättningsbrygga för Långa bryggan i 
Bjärred. Samhällsbyggnadsförvaltningen har därefter, på uppdrag av tekniska nämnden, 
tagit fram en förstudie för att utreda förslag på kvalitetshöjande åtgärder för bryggan. 
Förstudien, som genomförts av ett konsultföretag, innehåller tre olika alternativ. 
Alternativ 1 avser renovering/ersättning av befintlig konstruktion, alternativ 2 innehåller 
ny konstruktion med förbättrad funktion och ökad livslängd, medan alternativ 3 innehåller 
ny konstruktion med förbättrad funktion, ökad livslängd samt andra kvalitetshöjande 
åtgärder. Enligt konsultrapporten uppgår troliga investeringsutgifter för de olika 
alternativen/delalternativen till mellan 16,0 mnkr och 36,3 mnkr. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår att Långa bryggan ersätts med en helt ny 
konstruktion, som görs kraftigare, bredare och högre än den befintliga för att minska 
risken för skador och öka livslängden ytterligare. Utöver detta föreslås att en plattform 
anläggs halvvägs ut på bryggan med badtrappa samt möjlighet till förvaring och 
sittplatser. Plattformen för sol och bad mitt på bryggan är en kvalitetshöjning utifrån 
befintlig brygga. Detta alternativ som i förslaget kallas ”Alternativ 2 plus” är 
kostnadsberäknat till 22,0 mnkr, medan sammanlagd investeringssumma enligt budgeten 
uppgår till 14,5 mnkr. Således saknas 7,5 mnkr att genomföra alternativet.  
 
Då tekniska nämnden skyndsamt önskar söka vattendom avseende ombyggnation av 
Långa bryggan enligt ”Alternativ 2 plus” har tekniska nämndens arbetsutskott behandlat 
frågan 2020-03-16 och av tidsskäl har ärendet överlämnats till kommunstyrelsen innan 
tekniska nämnden har behandlat ärendet. Tekniska nämndens arbetsutskott bedömer det 
som nödvändigt att inhämta kommunfullmäktiges syn på att begära vattendom för ett 
bryggupplägg som saknar 7,5 mnkr för att bli fullt finansierat.  Kostnaden för en 
vattendom uppskattas till 0,5 mnkr och ansökan behöver vara specifik kring utformningen 
av bryggan. Tekniska nämnden förväntas besluta att i kommande budgetarbete begära en 
utökad totalutgift för projektet med 7,5 mnkr. 
 
Ekonomichef Marcus Nilsson konstaterar i skrivelse 2020-03-23 att det är angeläget att 
eventuella behov av ytterligare finansiering prövas i kommunens ordinarie budgetprocess, 
så att samtliga investeringsprojekt kan prövas och ställas mot varandra. Om 
kommunfullmäktige ställer sig bakom förfarandet kan detta, enligt ekonomichefen, 
uppfattas som ett löfte om ytterligare finansiering före arbetet med investeringsbudgeten 
inletts. 
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I det fall att kommunfullmäktige finner det lämpligt att tekniska nämnden genom 
samhällsbyggnadsförvaltningen ansöker om vattendom för ett bryggalternativ som i 
nuläget saknar finansiering med 7,5 mnkr, och att tekniska nämnden i det kommande 
budgetarbetet begär en utökad totalutgift med motsvarande belopp, kan 
kommunfullmäktige enligt ekonomichefen ställa sig bakom förfarandet. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsen 2020-03-25, § 37. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsen 2020-03-25 § 37 
‒ Skrivelse 2020-03-23 från ekonomichefen 
‒ Protokoll från tekniska nämnden 2020-03-30 § 19 
‒ Skrivelse 2020-03-09 från tekniska avdelningen, inklusive bilagor 
 
Kommunfullmäktiges handläggning 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde lämnar kommunstyrelsens ordförande Robert 
Wenglén (M) en redogörelse. 
 
Överläggning 
Robert Wenglén (M), Per Bengtsson (S), Jimmy Ringström (SD), Sandra Pilemalm (L) och 
Kristina Thored (FB) yrkar att kommunfullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag i ärendet. 
 
Kommunfullmäktige beslutar följande: 
‒ Kommunfullmäktige ställer sig bakom att samhällsbyggnadsförvaltningen söker 

vattendom enligt ”Alternativ 2 plus”. 
‒ Finansiering av projektet hanteras i ordinarie budgetprocess. 

 
______________________ 
 
Sändlista: 
Ekonomi 
Tekniska nämnden 
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Beslut om utbetalning av kommunalt partistöd 2020 

 
Ärendebeskrivning 
De grundläggande bestämmelserna i kommunallagen (2917:725) om kommunalt partistöd 
reviderades 2014 och regleras numera i 4 kap 29-32 §§. Ändamålet med partistödet är att 
stärka de politiska partiernas ställning i den kommunala demokratin och är avsett för det 
lokala partiarbetet som riktar sig till kommuninvånarna. Fullmäktige beslutar om 
partistödets omfattning och formerna för det.  
 
Rätten för en kommun att lämna partistöd är knuten till att partiet är representerat i 
fullmäktige med minst en vald ledamot. Det måste också finnas en registrerad lokal 
partiförening för att partistödet ska kunna betalas ut. 
 
I de lokalt fastställda reglerna om partistöd beslutade av kommunfullmäktige 
kompletteras lagreglerna och bildar tillsammans en helhet.  
 
Transparent redovisning 
Lagstiftaren har velat göra beslutsfattandet och framförallt uppföljningen av partistödet 
transparent och har infört en regel om att partier som får stöd ska redovisa att stödet 
använts för sitt ändamål. Redovisningen ska ske per kalenderår och vara inlämnad till 
kommunen senast den 30 juni året efter det att stödet lämnats. Redovisningen ska 
granskas av en av partiet utsedd granskare, som årligen ska lämna en granskningsrapport 
med intyg om att redovisningen ger en rättvisande bild av hur partistödet har använts. Det 
är däremot inte granskarens uppgift att uttala sig i frågan om användningen 
överensstämmer med ändamålet för partistödet. Gransknings-rapporten bör även 
innehålla en redogörelse för på vilket sätt granskningen genomförts och vilket material 
som legat till grund för granskningen. Granskarens rapport över granskningen ska bifogas 
redovisningen till fullmäktige. 
 
Redovisningens innehåll 
I de av kommunfullmäktige fastställda partistödsreglerna, 4 §, framgår att respektive parti 
varje år ska lämna en skriftlig redogörelse som visar att partistödet har använts för att 
stärka det politiska partiets ställning i den kommunala demokratin. Medlen ska ha använts 
för det lokala partiarbetet som riktar sig till kommuninvånarna. Redovisningen ska avse 
perioden 1 januari-31 december. 
 
Avsikten är inte att handläggningen av det årliga beslutet om utbetalning ska innefatta en 
materiell prövning i fullmäktige av hur ett enskilt parti faktiskt brukat sitt partistöd. 
Genom den årliga hanteringen får partierna ett ansvar för att själva redovisa  
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användningen av stödet. Partiet väljer hur, det vill säga i vilka former, det vill redovisa hur 
det kommunala partistödet har använts.  
 
Av förarbetena till lagregleringen framgår att det är rimligt att granskningen sköts av den 
lekmannarevisor som granskar partiföreningens redovisning och förvaltning på 
föreningsstämmans uppdrag. Den särskilda granskaren bör få tillgång till 
räkenskapsmaterial, styrelseprotokoll och andra handlingar av betydelse i samma 
utsträckning som föreningens revisor. 
 
Kommunalt partistöd 2020 
Partistödet består dels av ett grundstöd, dels av ett mandatbundet stöd. För år 2020 
uppgår prisbasbeloppet till 47 300 kronor. Reglerna om grundstöd och mandatstöd 
innebär att grundstödet för varje parti är 7 095 kronor och stödet per mandat är 7 568 
kronor för år 2020. 
 
Kommunfullmäktige ska årligen fatta beslut om förskottsutbetalning av bidraget.  
Lämnas redovisning och granskningsrapport enligt reglementet för partistöd inte in till 
fullmäktige senast den 30 juni ska inget stöd betalas ut för nästkommande år. Inför 
redovisning 2020/partistöd 2021 kommer kansliavdelningen att arbeta med rutinerna runt 
redovisningarna för att se till att de följer de regler som kommunfullmäktige beslutat om. 
 
Förslag till beslut 
Kanslichefen konstaterar i skrivelse 2020-02-20 att utifrån kommunallagens regler och av 
kommunfullmäktiges fastställda bidragsregler ska kommunalt partistöd för år 2020 
utbetalas enligt nedanstående förslag: 
 
Parti  Mandat Grundstöd Mandatbundet Totalt  
    (kr) stöd (kr) bidrag 
Moderata samlingspartiet 18 7 095 136 224 143 319 
Centerpartiet  3 7 095 22 704 29 799 
Liberalerna  4 7 095 30 272 37 367 
Socialdemokraterna 8 7 095 60 544 67 639 
Miljöpartiet de gröna 2 7 095 15 136 22 231 
Kristdemokraterna 1 7 095 7 568 14 663 
Sverigedemokraterna 4 7 095 30 272 37 367 
Fokus Bjärred  5 7 095 37 200 44 175 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsen 2020-03-25, § 30. 
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Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsen 2020-03-25 § 30 
‒ Skrivelse 2020-02-20 från kanslichefen 
‒ Partiernas redovisningar inklusive granskarnas rapporter 
 
Kommunfullmäktiges handläggning 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde lämnar kommunstyrelsens ordförande Robert 
Wenglén (M) en redogörelse. 
 
Överläggning 
Robert Wenglén (M), Per Bengtsson (S) och Jimmy Ringström (SD) yrkar att 
kommunfullmäktige ska besluta i enlighet med kommunstyrelsens förslag i ärendet. 
 
Kommunfullmäktige beslutar följande: 
‒ Utifrån kommunallagens regler och av kommunfullmäktiges fastställda 

bidragsregler ska kommunalt partistöd för år 2020 utbetalas enligt ovanstående. 
 
______________________ 
 
Sändlista: 
Samtliga partier 
Ekonomi 
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Besvarande av interpellation från Jenny Morau (FB) till 
kommunstyrelsens ordförande Robert Wenglén (M) angående plan för 
Bjärehovskolan 

 
Ärendebeskrivning 
Jenny Morau (MP) har 2020-02-12 inkommit med en interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande Robert Wenglén (M) angående plan för Bjärehovskolan. 
 
Kommunfullmäktige har 2020-02-13 § 13/20 beslutat att medge att interpellationen får 
ställas. 
 
Interpellationssvar inkom 2020-04-17 från kommunstyrelsens ordförande Robert Wenglén 
(M) och har varit utsänt till interpellanten och kommunfullmäktiges ledamöter och 
suppleanter. 
 
Kommunfullmäktiges handläggning 
Vid dagens sammanträde lämnar kommunstyrelsens ordförande Robert Wenglén (M) en 
redogörelse för interpellationssvaret. 
 
I interpellationsdebatten deltar jämväl Jenny Morau (FB), Kristina Thored (FB), Jimmy 
Ringström (SD), Fredrik Axelsson (M), Per Bengtsson (S) och Sandra Pilemalm (L). 
 
Kommunfullmäktige beslutar följande: 
‒ Interpellationsdebatten förklaras avslutad. 
 
______________________ 
 
Sändlista:  
Jenny Morau 
 
 
 


